



Referat
Skolebestyrelsesmøde
Onsdag den 22/8 2018
kl. 18:00 – 20:30
Lokale A20

Mødedeltagere:

Ronnie Efland (RE)
Anna Jepsen (AJ)
Daniel Myjak (DM)
Mathias Mathiassen (MM)
Anja Dahl (AD)
Jilali Daf (JD)
Lars Bjørn (LAB)
Marlene B. Thiim (MT)

Kalbiye Yüksel (KY)
Leif Herskind (LEH)
Merete Iversen (MEI)
Elevråd
Elevråd
Leif G. Bjarning (LB)
Tina M. Møller (TM)
Thomas Baldus (TH)
Lykke D. Sørensen (LS)

Fraværende:**Afbud:** Daniel og Anja

| Pkt. | Form | Tid | Indhold |
|---------|------|-----|--|
| 58/2018 | DB | 20 | Møderække for SB i 2018/19 <i>Skoleledelsens forslag: 19/9, 24/10, 21/11, 12/12, 16/1, 13/2, 20/3, 8/5 & 19/6</i> - Ovennævnte møderække vedtages med aftale om, at såfremt et møde viser sig at ligge meget uhensigtsmæssigt, så kan det flyttes (med god varsel) |
| 59/2018 | H | 30 | Høring: Budget 2019 <i>Bilag vedlagt</i> - Bestyrelsen er meget bekymret for nedlæggelsen af frokostordningen i børnehaverne – både i forhold til kultur, socialt samvær og overskud mellem børnene samt risikoen for at der er børn, som enten ikke får mad eller direkte ”ernæringsmæssigt usund mad” med hjemmefra. Det giver dårligere indlæring, og skolerne vil dermed modtage elever, som har lært mindre/kan mindre end i dag. Bestyrelsen er også bekymret for, at besparelsen vil skabe større social ulighed mellem børnene. - Vi ser et behov for, at en anden overtager nogle af de administrative opgaver, som tosprogskonsulenten varetager for nuværende - Samtidig er vi meget bekymrede for nedlægningen af sprogspirene og sprogkorpset – opgaverne de varetager vil pålægges børnehaver og skoler, som i forvejen har et meget stort arbejde med at løfte opgaven med sprogfattige børn - SB er dog nødt til at påpege i høringssvaret, at man hellere ser det nuværende forslag vedr. besparelser på tosprogsområdet vedtaget, end at der spares ressourcer fra tosprogsområdet på skolerne - Mht. Piletræet tænker vi, det kan være en udfordring at disse børn ikke tilbydes et specialtilbud målrettet deres behov - Takststigningen i SFO1 og 2 har bestyrelsen ingen indsigelser imod - Ekstra lukkeuge i SFO1 giver egentlig god mening i forhold til, hvor få elever der bruger tilbuddet i sommerferien. Bestyrelsen stiller forslag om at nødpassning SKAL være nødpassning – og at en bindende tilmelding/framelding i SFOen bør være et krav i sommerferien. Bestyrelsen stiller forslag om, at nødpassning i lukkeugerne kun varetages af Gildbroskolen, da det er én ud af to skoler med ordentlige /regulære handicapvenlige faciliteter (den anden er Strandgårdskolen, men den har gruppeordninger og dermed udfordret på at have nødpassning). På Gildbroskolen er der flere elever med fysiske handicap i SFO1 og 2, som har |



| | | | |
|---------|-----|----|---|
| | | | behov for særlige foranstaltninger. Det kan Gildbroskolen tilbyde. - Vi har selv nedlagt vores familieklasse for et år siden, men vi vil være kede af at miste midlerne, som vi har brugt fornuftigt på inklusionsfremmende tiltag – bl.a. elevværkstedet og Sprogbutikken |
| 60/2018 | H | 15 | Høring: Skoledistrikter 2019/20 <i>Bilag vedlagt</i> - Bestyrelsen undrer sig over, at et stort beboelsesområde tæt på Gildbroskolen skal høre til Vibeholmskolens distrikt - Forslaget er taget til efterretning uden yderligere kommentarer |
| 61/2018 | ODB | 15 | Princip for skolehjemsamarbejde – revideres <i>Bilag vedlagt</i> - Ønske om tilføjelse til Dot 2: præcisering af at der udarbejdes elevplaner 2 gange om året - disse præsenteres ved to efterfølgende skole/hjemsamtaler (begge dele med fokus på få men præcise mål) - Det nuværende princip tages med til PU, som ser på nogle formuleringer og forslag til princippet - derefter kommer det til revidering i SB - Påpejning af forventningsafstemning – fx om børnene skal deltage o.a. |
| 62/2018 | O | 10 | Budget/regnskab – status <i>Bilag vedlagt</i> - Vi ser ud til at gå ud af året med et overskud på 30.000 kr. - Vi ”må” have et underskud på 200.000 kr. |
| 63/2018 | O | 10 | Meddelelser fra <ul style="list-style-type: none">• Formanden<ul style="list-style-type: none">- Der er skrevet et hørings svar i forbindelse med opsætning af hegn ved SFOen- svaret ligger under skolebestyrelsen på skoleintra. Ronni har siden været i kontakt med bestyrelsesformanden fra Ørnebo og Tvillingehuset. De har bedt om et møde med Teknik og Miljødirektøren samt Udvalgsformanden for området, men har ikke fået svar endnu- Opfordring til at alle forældre melder sig til på ”skoleforældre.dk” og navigerer lidt rundt på hjemmesiden• Skole - og SFO ledelsen<ul style="list-style-type: none">- Vi er kommet godt i gang med skoleåret – vi startede med to alternative dage (som sidste år)- Administrationen inviterede indskolingen, mellemtrinnet og udskolingen på morgenmad fordelt over tre dage – med stor succes- Vi har sat fokus på fraværsregistrering – hele skolen timeregistrerer, mens der samtidig skal sættes fokus på fravær på forældremøder og skole/hjemsamtaler- Vi har forældremøder d.04.09 (for indskolingen), d.05 (for mellemtrinnet) og 06.09 (for udskolingen) – alle tre møder er kl 17-19 med fælles opstart i sko- |



| | | | |
|---------|-----|----|--|
| | | | <p>lens Multisal/kantine. Der er et ønske om at nogle SB medlemmer er tilsted ved alle møderne</p> <ul style="list-style-type: none">• Elevrepræsentanter<ul style="list-style-type: none">- Der har ikke været afholdt elevrådsmøde endnu• Medarbejderrepræsentanter<ul style="list-style-type: none">- Intet nyt• Øvrige<ul style="list-style-type: none">- Kalbiye tager bestyrelsens indvendinger ang. høringssvarene med videre (ang. Sprogspirene, Sprogkorpset, tosprogskonsulenten og familieklasserne) |
| 64/2018 | DB | 5 | <p>Punkter til næste møde den 19/9</p> <ul style="list-style-type: none">- Princip for transport til svømmehallen – revideres i september 2018- Princip for skolehjemsamarbejde – revideres- Princip for fordeling af ressourcer til efter- og videreuddannelse – rev. sep.- Visionsarbejdet – status- Princip for Elever der ikke trives i skolen og dermed ikke udnytter deres potentialer og kompetencer – Nyt princip skal udarbejdes- Trafikpolitik- Antimobbestrategi – status- Debat om udgangstilladelse |
| 65/2018 | ODB | 10 | <p>Evt.</p> <ul style="list-style-type: none">- Debat om udgangstilladelse – bestyrelsen vil gerne debattere punktet på et senere tidspunkt, hvor der er afsat tid til det |
| 66/2018 | 0 | 5 | <p>Det lukkede punkt</p> |

O = Orientering D = Debat B = Beslutning H = Høring U = Udtalelse

Referent: LS

SB møder 2018/19: 19/9, 24/10, 21/11, 12/12, 16/1, 13/2, 20/3, 8/5 & 19/6